

The special meeting for the Council of Five Rivers was held in the Council Chambers.

PRESENT

Mayor		Martina "Tina" Beers
Councillors	At Large	William "Billy" Flanagan
	At Large	Katelyn "Katie" Robertson
	Ward 1	Karen Campbell
	Ward 2	Michael "Mike" Robertson
	Ward 3	Kelly Pidgeon
	Ward 4	Elaine Warren
CAO/Clerk		Shane Thomson

CALL TO ORDER

The mayor called the meeting to order at 6:00 p.m.

APPROVAL OF THE AGENDA

Moved: Michael Robertson | Seconded: William Flanagan
That the agenda be approved. MOTION CARRIED.

DISCLOSURES OF CONFLICT OF INTEREST

No conflicts of interests are declared.

BUSINESS ARISING FROM THE MINUTES

A. Facility Tour Date

It was agreed to postpone the proposed June 28 date to June 25 or June 26, dependent on the Director of Public Works availability.

B. Committee Dates

EMO Committee – The first committee meeting will be held on July 20 at 9:30 a.m.

Recreation Committee – The first committee meeting will be held on July 27 at 6:30 p.m.

C. Budget Questions

As a follow-up to the June 13 regular meeting, the CAO reviewed and responded to Council's questions related to the budget.

D. Sunset Drive – Gabion Baskets

As a continued inquiry from residents on Sunset Drive, Council's direction regarding the deteriorating gabion baskets. The CAO and the Director of Public Works investigated further. *Cont...*

La réunion extraordinaire du Conseil de Five Rivers a été tenue à la salle du Conseil.

PRÉSENTS

Maire :		Martina «Tina» Beers
Conseiller(ère)s	Général	William «Billy» Flanagan
	Générale	Katelyn «Katie» Robertson
	Quartier 1	Karen Campbell
	Quartier 2	Michael «Mike» Robertson
	Quartier 3	Kelly Pidgeon
	Quartier 4	Elaine Warren
DG/Greffier		Shane Thomson

OUVERTURE DE LA RÉUNION

La maire ouvre la réunion à 18 h.

ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR

Proposée: Michael Robertson | Appuyée: William Flanagan
Que l'ordre du jour soit accepté. MOTION ADOPTÉE.

DIVULGATIONS DE CONFLIT D'INTÉRÊTS

Aucun conflit d'intérêts n'est déclaré.

AFFAIRES DÉCOULANT DU PROCÉ-VERBAL

A. Date de visite des installations

Il fut convenu de reporter la date proposée du 28 juin au 25 ou 26 juin, cela dépendra de la disponibilité du Directeur des travaux publics.

B. Dates des comités

Comité d'OMU – La première réunion du comité se tiendra le 20 juillet à 9h30.

Comité de loisirs – La première réunion du comité se tiendra le 27 juillet à 18h30.

C. Des questions relatives au budget

Suite à la réunion ordinaire du 13 juin, le DG a passé en revue les questions du Conseil relatives au budget et y a répondu.

D. Prom. Sunset – les paniers en gabion

Comme suite à la demande des résidents de la prom. Sunset, la direction du Conseil concernant la détérioration des paniers en gabion. Le DG et le Directeur des travaux publics ont effectué une enquête plus approfondie. *Suite...*

BUSINESS ARISING FROM THE MINUTES
D. Sunset Drive – Gabion Baskets (Cont.)

The Council was updated the past involvement and current financial aspects of the proposed project. It was agreed to continue discussions with the climate action plan committee to be formed in the coming months.

DEPARTMENTAL REPORTS

CAO REPORT

KRSC – Presentation on Vehicle Charging Stations
The Commission held a presentation promoting vehicle charging stations in our region. Although, the KRSC will have access to a government funding program, municipalities will be approached to financially support their objective. In the preliminary discussion stage, there is more information to come.

BY-LAWS

1) By-Law No. 23-03 – CAO

THIRD READING: I, Kelly Pidgeon, move that this constitutes the third reading by title of By-Law No. 23-03, a by-law respecting the duties and powers of the Chief Administrative Officer and the relationship between Council, the Chief Administrative Officer and the employees of Five Rivers.

Seconded by Katelyn Robertson, all in favour.
MOTION CARRIED.

NEW BUSINESS

a) Wastewater System Upgrades

As a result of the tender process and per the recommendation of Englobe;

Moved: Karen Campbell | Seconded: Elaine Warren
To award the Wastewater System Upgrades tender to Camille Léger Ltd. in the amount of \$2,944,109.25, including HST. MOTION CARRIED.

AFFAIRES DÉCOULANT DU PROCÉ-VERBAL
D. Prom. Sunset – les paniers en gabion (Suite)

On a informé le Conseil de l'implication passé de Rexton et de l'aspect financier actuel du projet proposé. Il a été convenu de poursuivre les discussions avec le comité du plan d'action pour le climat qui sera formé dans les mois à venir.

RAPPORTS MINISTÉRIELS

RAPPORT DU DG

CSRK – Présentation

La Commission a organisé une présentation pour promouvoir les stations de recharge de véhicules dans notre région. Bien que la CSRK ait accès à un programme de financement gouvernemental, les municipalités seront sollicitées pour soutenir financièrement leur objectif. En phase de discussion préliminaire, il y a plus d'informations à venir.

ARRÊTÉS

1) Arrêté n° 23-03 – DG

TROISIÈME LECTURE: Je, Kelly Pidgeon, propose que celle-ci constitue la troisième lecture par titre de l'arrêté n° 23-03, un arrêté respectant un arrêté concernant les fonctions et les pouvoirs du Directeur Général et les relations entre le Conseil, le DG et les employés de Five Rivers.

Appuyée par Katelyn Robertson, tous en faveur.
MOTION ADOPTÉE

AFFAIRES NOUVELLES

a) Modernisation du système de traitement des eaux usées

Suite à la procédure d'appel d'offres et à la recommandation d'Englobe ;

Proposée : Karen Campbell | Appuyée : Elaine Warren
D'attribuer la soumission pour la modernisation du système de traitement des eaux usées à « Camille Léger Ltd. » au montant de 2 944 109,25 \$, incluant la TVH. MOTION ADOPTÉE.

FIVE RIVERS
SPECIAL COUNCIL MEETING
The minutes of
Tuesday, June 26, 2023

FIVE RIVERS
RÉUNION EXTRAORDINAIRE DU CONSEIL
Le procès-verbal du
mardi 26 juin 2023

The date of the next Regular Council Meeting will be held on Tuesday, September 12, 2023 at 6:00 p.m.

ADJOURNMENT

Moved: William Flanagan | Seconded: Michael Robertson
That the meeting adjourned at 8:22 p.m.
MOTION CARRIED.

La date de la prochaine réunion ordinaire du Conseil se tiendra le mardi 12 septembre 2023 à 18 h.

AJOURNEMENT

Proposée : William Flanagan | Appuyée : Michael Robertson
Que la réunion soit levée à 20 h 22.
MOTION ADOPTÉE

Mayor | Martina Beers | Maire

Clerk | Shane Thomson | Greffier